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Vážení spoluobčané,

právě začátek prázdnin a následující dva měsíce jsou spojeny s dobou dovolených a od-
počinku. Ve škole je to však právě naopak doba, kdy sice osiří školní lavice, ale naopak 
se „rozjede“ stavební a údržbářská činnost. O letošních prázdninách počítáme s kompletní 
rekonstrukcí odborných učeben a opravou chlapeckých toalet ve druhém patře. Již jsme 
také ukončili výběrové řízení na dodavatele stavby rekonstrukce tzv. dolní školy a díky do-
taci získané z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy můžeme tuto tolik očekávanou 
stavbu realizovat. Postupně provedeme rekonstrukci budovy, přístavbu oddělení Mateřské 
školy a revitalizaci školní zahrady, na níž by mělo vzniknout dětské hřiště přístupné škole, 
školce i veřejnosti. Vše má být hotovo do konce května příštího roku a v září 2016 opravená 
budova přivítá opět školáky.

V průběhu června se v Ludgeřovicích konalo několik společenských akcí pod hlavičkou 
obce. Již tradičně jsme se v Obecním domě setkali s jubilanty, tedy všemi občany, kteří 
se v tomto roce dožívají 80 a více let. Nemohu opomenout koncert Janáčkova máje, letos 
v netradičním nedělním podvečeru a formátu tzv. Dne Slezských varhan. Přiznám se, že 
jsem měl trošku obavy, zda nedělní podvečer, navíc ve spojení se šňůrou dalších tří koncertů 
posluchače osloví. O to více mne potěšilo množství návštěvníků. V sobotu 20. 6. 2015 pak 
proběhl na hřišti a přilehlé louce Den obce. Počasí sice tentokrát nebylo zcela dokonalé, 
přesto se však množství návštěvníků skvěle bavilo až do pozdních nočních hodin. Všechny 
tyto akce však mají společnou skvělou připravenost. Skutečně musím vyslovit velké podě-
kování všem zaměstnancům obce i Technických služeb Ludgeřovice, kteří se na jejich pří-
pravě a hladkém průběhu podíleli. Určitě chci také poděkovat dětem a vyučujícím Základní 
a mateřské školy Ludgeřovice za jejich skvělá vystoupení.

Velké podě-
kování za repre-
zentaci naší obce 
zaslouží také člo-
věk, který se do 
Ludgeřovic při-
stěhoval teprve 
nedávno, přesto se 
již aktivně zapojil 
do dění v Klubu 
důchodců, zahájil 
v Základní škole 
činnost řezbář-
ského kroužku 
a nyní reprezento-
val Klub důchodců 
na XVI. ročníku 
soutěžní výstavy 
Šikovné ruce na-

Slovo starosty
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Delegace družebního tisovce navštívila naši obec
Návštěva představitelů družebního 

slovenského města Tisovec se kona-
la o posledním květnovém víkendu. 
Členy delegace byli Ing. Peter Mináč 
– primátor města, Robert Boháčik – 
poslanec, Bc. Lýdia Svobodová – svě-
tová královna krásy neslyšících za rok 
2014 a její maminka. Měli u nás kro-
mě obvyklých jednání i bohatý dopro-
vodný program.

30. května se účastnili mistrovské-
ho fotbalového utkání TJ Ludgeřovice 
– SK Staříč v soutěži I. B třídy, kde 
světová miss úspěšně provedla úvodní 
výkop (naši vyhráli 6:0), dále nemohli 
chybět při kácení obecní májky, kde 
královna krásy se zapojila také.

šich seniorů pro radost a potěšení, 
který se uskutečnil ve dnech 11. 6. 
– 14. 6. 2015 v rámci výstavy Senior 
– Handicap: aktivní život 2015 na 
Výstavišti v Lysé nad Labem. Získal 
zde ocenění za své vyřezávané hodi-
ny. Aktivně se účastnil také turnaje 
ve stolním tenise konaném v sobotu 
23. 5. 2015 ve vestibulu Základní 
školy, kde se naši důchodci nejen 
skvěle bavili, ale také ukázali, že 
umí aktivně sportovat. Právě takoví 
lidé dokáží dění v naší obci posou-
vat stále kupředu.

Kupředu už naši obec posouvat, bohužel, nebude náš kole-
ga, dlouholetý člen Rady a Zastupitelstva obce MUDr. Petr 
Bělan, který zemřel po těžké nemoci dne 3. 6. 2015. Také jemu 
chci jménem občanů Ludgeřovic ještě jednou poděkovat za jeho 
aktivní práci pro rozvoj Ludgeřovic a pozůstalým vyjádřit hlu-
bokou soustrast. 

Mgr. Daniel Havlík
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31. května se delegace účastnila v kostele sv. Mikuláše koncertu Janáčkova máje. Domů 
odjížděli se zajímavými zážitky a s vědomím, že družební vazby byly dále posíleny.

AV.

Zastupitelstvo obce
4. zasedání zastupitelstva obce

10. června bylo na 4. zasedání zastupitelstva obce v sále Obecního domu přítomno 
18 zastupitelů, jejich jednání sledovalo asi 20 občanů obce. Na začátku všichni přítomní uctili 
minutou ticha památku zesnulého zastupitele a člena rady obce MUDr. Petra Bělana. Podle vý-
sledků loňských voleb jej v zastupitelstvu nahradil první náhradník z kandidátní listiny ČSSD 
pan Břetislav Kaňa, který složil do rukou starosty obce Mgr. Daniela Havlíka předepsaný slib.

Zastupitelé vedle dalších bodů programu např. projednali a schválili závěrečný účet 
a účetní závěrku obce k 31. 12. 2014. Z těchto dokumentů vyplývá, že naše obec je i po stav-
bě kanalizace bez dluhů, což je velmi dobrá zpráva. Zastupitelé také v dlouhé diskuzi jednali 
o záměru a pravidlech prodeje pozemků pro stavbu prvních 36 rodinných domků v lokalitě 
u rybníků. Jednání o tomto záměru bude ještě pokračovat na příštím zasedání zastupitelstva.

AV.

Výtah z Usnesení ze 4. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále ZO), konaného dne 10. 06. 2015 v Obecním domě v Ludgeřovicích

ZO schválilo•	  program zasedání, který předložil starosta obce, a rozhodlo, že o každém 
bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně.
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Slib člena ZO složil p. Břetislav Kaňa.

ZO vzalo na vědomí•	  platnost zápisu ze zasedání ZO č. 3, konaného dne 11. 3. 2015.
ZO schválilo•	  zprávu starosty obce o kontrole plnění usnesení zastupitelstva obce č. 21.
ZO vzalo na vědomí•	  Zprávu auditora o výsledku přezkoumání hospodaření obce Ludge-
řovice za r. 2014.
ZO schválilo•	  Závěrečný účet obce Ludgeřovice za r. 2014 a vyjádřilo souhlas s celoroč-
ním hospodařením obce Ludgeřovice, a to bez výhrad.
ZO schválilo•	  účetní závěrku obce Ludgeřovice, sestavenou ke dni 31. 12. 2014.
ZO schválilo•	  rozpočtové opatření č. 2/2015 v rozpočtu obce na r. 2015 ve znění před-
loženého návrhu.
ZO schválilo•	  s účinností od 1. 12. 2014 pravidelné měsíční odměny neuvolněným čle-
nům zastupitelstva obce, kteří jsou členy komisí rady obce a zvláštních orgánů obce 
takto:
Předseda komise rady obce – 750,- Kč,
Člen komise rady obce – 500,- Kč,
Předseda zvláštního orgánu obce – Povodňové a havarijní komise – 0,- Kč,
Člen zvláštního orgánu obce – Povodňové a havarijní komise – 0,- Kč,
Předseda zvláštního orgánu obce – Komise k projednávání přestupků – 2.500,- Kč,
Člen zvláštního orgánu obce – Komise k projednávání přestupků – 600,- Kč.
ZO rozhodlo•	  o záměru darování pozemku parc.č. 178/8 – ostatní plocha, ostatní komu-
nikace o výměře 8 m2.
ZO vzalo na vědomí•	  informaci starosty obce o stavu jednání o konečné podobě Smlouvy 
o zřízení věcného práva stavby a smlouvy o smlouvě budoucí o koupi pozemků v lokalitě Men-
šíkové louky mezi obcí Ludgeřovice (vlastník) a obchodní společností HRUŠKA, spol. 
s r.o. (stavebník).
ZO schválilo•	  záměr prodeje těchto 36 pozemků v lokalitě u rybníků:
parc.č. 3088/2, travní porost o výměře 2 082 m2, parc.č. 3088/3, orná půda o výměře 
1 033 m2, parc.č. 3088/12, orná půda o výměře 1 024 m2, parc.č. 3088/13, orná půda 
o výměře 990 m2, parc.č. 3088/14, orná půda o výměře 961 m2, parc.č. 3088/15, orná 
půda o výměře 956 m2, parc.č. 3088/16, orná půda o výměře 950 m2, parc.č. 3088/17, orná 
půda o výměře 941 m2, parc.č. 3088/18, orná půda o výměře 936 m2, parc.č. 3088/19, 
orná půda o výměře 933 m2, parc.č. 3088/20, orná půda o výměře 1 226 m2, parc.č. 
3088/21, orná půda o výměře 797 m2, parc.č. 3088/22, orná půda o výměře 881 m2, 
parc.č. 3088/23, orná půda o výměře 948 m2, parc.č. 3088/24, orná půda o výměře 
947 m2, parc.č. 3088/25, orná půda o výměře 945 m2, parc.č. 3088/26, orná půda o vý-
měře 947 m2, parc.č. 3088/27, orná půda o výměře 948 m2, parc.č. 3088/28, orná půda 
o výměře 946 m2, parc.č. 3088/29, orná půda o výměře 1 011 m2, parc.č. 3088/30, 
orná půda o výměře 1 035 m2, parc.č. 3088/31, orná půda o výměře 1 033 m2, parc.č. 
3088/32, orná půda o výměře 1 034 m2, parc.č. 3088/33, orná půda o výměře 1 032 m2, 
parc.č. 3088/34, orná půda o výměře 993 m2, parc.č. 3088/35, orná půda o výměře 
988 m2, parc.č. 3088/33, orná půda o výměře 988 m2, parc.č. 3088/37, orná půda o výměře 
988 m2, parc.č. 3088/38, orná půda o výměře 969 m2, parc.č. 3088/39, orná půda o vý-
měře 923 m2, parc.č. 3088/40, orná půda o výměře 924 m2, parc.č. 3088/41, orná půda 
o výměře 924 m2, parc.č. 3088/42, orná půda o výměře 923 m2, parc.č. 3088/43, orná 
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půda o výměře 923 m2, parc.č. 3088/44, orná půda o výměře 841 m2, parc.č. 3088/45, 
orná půda o výměře 805 m2, a uložilo starostovi obce, aby zajistil zveřejnění tohoto 
záměru na úřední desce OÚ Ludgeřovice a způsobem, umožňujícím dálkový pří-
stup v souladu s ustanovením § 39 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
zřízení).
ZO stanovilo•	 , na základě Znaleckého posudku o ceně nemovitostí č. 2015-1276 ze dne 5. 5. 
2015, minimální prodejní cenu pozemků v lokalitě u rybníků, ve výši 850 Kč/m2.
ZO schválilo•	  Závěrečný účet SOMH za r. 2014 a vyjádřilo souhlas s celoročním hospo-
dařením SOMH, a to bez výhrad.
ZO vzalo na vědomí•	  Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření SOMH za r. 2014.
ZO vzalo na vědomí•	  Zprávu kontrolní a revizní komise SOMH o výsledku kontroly 
hospodaření SOMH za r. 2014.
ZO rozhodlo•	  o uzavření kupní smlouvy, jejímž předmětem je koupě kanalizačního řadu 
dešťové kanalizace DN 300 v délce 23,83 m a DN 250 v délce 73,59 m a kanalizačního 
řadu splaškové kanalizace DN 250 v délce 171,5 m v pozemcích parc.č. 1401/4, 1401/5, 
1401/6, 1401/7, 1472/1, 1478/15, 1478/16, 1478/22, 1478/24, 1478/25 a 1478/1 za cenu 
1,- Kč, (slovy jednukorunučeskou) vč. DPH mezi obcí Ludgeřovice a vlastníky předmětů 
koupě.
ZO rozhodlo•	  o uzavření smluv o budoucích smlouvách o zřízení služebnosti inženýr-
ských sítí – dešťové kanalizace a splaškové kanalizace na pozemcích parc.č. 1401/4, 
parc.č.1401/5, parc.č.1401/6, parc.č.1401/7, parc.č.1472/1, parc.č.1478/15, parc.č.1478/16, 
parc.č.1478/22, parc.č.1490/1, parc.č.1512/65 v k.ú. Ludgeřovice s vlastníky výše vyjme-
novaných pozemků. Služebnost inženýrské sítě bude ve prospěch obce Ludgeřovice zří-
zena bezplatně.
ZO rozhodlo•	  o uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene č. 
1002/C 15/22 mezi Českou republikou – Státním pozemkovým úřadem, se sídlem Pra-
ha 3, Husinecká 1024/11a), zastoupeným Ing. Alešem Uvírou, ředitelem Krajského po-
zemkového úřadu pro Moravskoslezský kraj, Libušina 502/5, Ostrava (budoucí povinný) 
a Obcí Ludgeřovice se sídlem Markvartovická 52/48, 747 14 Ludgeřovice, zastoupenou 
Mgr. Danielem Havlíkem, starostou obce (budoucí oprávněný).
ZO souhlasí•	  s realizací Strategie komunitně vedeného místního rozvoje území Místní 
akční skupiny Hlučínsko, z.s. na období 2014–2020 na svém správním území.
ZO projednalo•	  výzvu Sdružení obcí Hlučínska o možnosti změny volebních obvodů 
č. 72, sídlo: Ostrava město a č. 68, sídlo: Opava pro volby do Senátu Parlamentu České 
republiky tak, aby všechny obce a města regionu Hlučínska, které jsou členy Sdružení 
obcí Hlučínska, byly připojeny k jednomu volebnímu obvodu č. 68, sídlo: Opava a roz-
hodlo o připojení obce Ludgeřovice k této výzvě.
ZO schválilo•	  Závěrečný účet SOH za r. 2014 a vyjádřilo souhlas s celoročním hospoda-
řením SOH, a to bez výhrad.
ZO rozhodlo•	 , že při hlasování o jednotlivých kandidátech na funkci člena rady obce, se 
bude hlasovat podle pořadí kandidátů navržených na funkci člena rady obce dle jedna-
cího řádu ZO.
ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., 
o obcích členem rady obce Ing. Davida Langeho.
ZO vzalo na vědomí•	  zprávu starosty o průběhu jednání 4. schůze ZO Ludgeřovice.
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OBECní KnIHOVnA LUDGEŘOVICE

Beseda s malířem Adolfem Dudkem
Tato akce obecní knihovny pro žáky 1. třídy základní školy se konala 29. května. Známý 

ilustrátor dětských knížek a časopisů jich už vydal mnoho desítek. Jsou u dětí mimořádně 
oblíbené. S dětmi to opravdu umí, po celou hodinu besedy z něj nespustily oči. Byla to pů-
vabná hodina, všichni si užili hodně veselí a smíchu. 

Kultura



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 7 / 2015

8

Koncert žáků základních uměleckých škol
21. května vystupovali žáci ZUŠ 

Petřkovice a Bystřice pod Hostýnem 
na svém koncertu v kostele sv. Mi-
kuláše. V celkem dvanácti vystou-
peních zahráli a zazpívali řadu krás-
ných skladeb duchovní hudby. Závěr 
koncertu patřil vystoupení spojených 
pěveckých souborů obou škol.

Byl to zdařilý koncert, žáci jej 
zvládli výborně. Početné publikum 
bylo velmi spokojené.

AV.

UPOZORnĚní
Půjčovní doba o prázdninách:

Pondělí:  8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Úterý:  8:00 – 12:00 12:30 – 14:00
Středa:  8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Uzavření knihovny: 7. – 8. července 2015

Jana Baránková, knihovnice

tradiční noc kostelů
29. května se noci kostelů účastnila Ludgeřovická římskokatolická farnost s naším krás-

ným chrámem sv. Mikuláše počtvrté. Opět byl připraven bohatý a zajímavý program, který 
od večera až téměř do půlnoci přilákal stovky návštěvníků z celého kraje.

AV.
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Koncert 40. ročníku mezinárodního hudebního festivalu Janáčkův máj 
V nepřetržité řadě se 31. května konal v našem chrámu sv. Mikuláše už desátý koncert to-

hoto významného festivalu. Záštitu nad koncertem převzal starosta obce Ludgeřovice Mgr. 
Daniel Havlík. Mezi posluchači byli i biskup ostravsko – opavské diecéze Mons. František 
Václav Lobkowicz, OPraem a delegace družebního města naší obce ze slovenského Tisovce 
v čele s primátorem Ing. Peterem Mináčem.

Všechny přítomné, a bylo jich jako v Ludgeřovicích vždy při festivalovém koncertu, plný 
kostel, přivítal ředitel festivalu Mgr. Jaromír Javůrek.

Účinkovali významní varhaníci Jaroslav Tůma – úvodní slovo a Petr Čech – varhany.
Koncert přímým přenosem vysílala celostátní rozhlasová stanice Vltava.
Jaroslav Tůma, účinkoval v našem kostele jako varhaník při významných koncertech 

už několikrát, pak v úvodním slově stručně popsal historii našeho kostela a zejména jeho 
výborných varhan. Pak se už rozezněly varhany. Petr Čech přednesl skladbu Fantasie na 
motivy symfonické básně „Vyšehrad“ Bedřicha Smetany skladatele Josefa Klučky a pak 
skladbu Fantasie a fuga na chorál „Ad nos, ad salutarem undam“ skladatele Ference Liszta. 
V obou případech to byla velká díla romantické hudby. Petr Čech s nimi rozezněl varhany 
naplno, měl u posluchačů velký úspěch, byl to pro ně nádherný duchovní zážitek. Vytleskali 
si přídavek.

Stejně jako v předchozích devíti letech to byl i letos v Ludgeřovicích krásný koncert 
Janáčkova máje.
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AV.

Procesí na „Boží tělo“
K současným snahám o obnovení dřívějších tradic 

přerušených v letech komunistické vlády patří už něko-
lik let i procesí po vesnici o svátku Božího Těla s bal-
dachýnem pro kněze, družičkami rozhazujícími květní 
lístky, dechovkou a čtyřmi zastaveními na modlitbu. 
Současný hustý provoz v ulici Markvartovická však 
neumožňuje trasu od kostela až po hranici s Markvar-
tovicemi se zastaveními u kapliček. Volí se proto trasa 
kratší od kostela po chodníku po Markvartovické ulici 
až ke křižovatce s ulicí Hlučínská, dále po chodníku 
k Domovu sv. Mikuláše, k církevní mateřské škole 
a opět po chodníku po ulici Markvartovická do kostela. Baldachýn byl zapůjčen z Hati, 
protože ten původní ludgeřovický se sice zachoval, je však už nepoužitelný. Letošní procesí 
se konalo 7. června.

AV.
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Setkání seniorů v Obecním domě
V naší obci je už patnáctiletou tradicí, že starosta obce počátkem léta zve na setkání do 

sálu Obecního domu občany ve věku 80 a více let včetně těch, kteří budou mít osmdesáté 
narozeniny ještě do konce tohoto roku. V současnosti je v Ludgeřovicích takových občanů 
212. 5. června, obdobně jako v minulých letech, pozvání z nich přijala a setkání se zúčastnila 
jedna třetina. Jubilanti přišli buď sami, nebo s doprovodem člena rodiny. Pro ty, kteří se 
neměli na akci jak dopravit, přijelo obecní auto.

Před vchodem do Obecního domu jubilanty vítala dechovka pana Ondruše. Poté se za-
psali do pamětní knihy obce a posadili se k protřenému stolu ve vyzdobeném společenském 
sále. K poslechu hrála hudba pana Štůska. Děti z Mateřské školy na Vrablovci s vedoucí 
učitelkou Bc. Pavlou Olšákovou všechny v sále potěšily půvabným vystoupením. Starosta 
Mgr. Daniel Havlík všechny v krátkém proslovu přivítal, vyjádřil radost ze setkání a pozve-
dl číši vína k přípitku se všemi v sále. Starosta spolu s členkou zastupitelstva obce MUDr. 
Taťánou Kačmařovou pak každému senioru v pořadí od nejmladších po nejstarší popřáli 
dobré zdraví a předali dárky. Nejstarší přítomnou seniorkou byla dvaadevadesátiletá paní 
Hilda Perutková. Po večeři vystoupily s veselými scénkami známé Bolatické seniorky. Pak 
se u stolů povídalo, vzpomínalo. Domů všichni odcházeli spokojení.

Pohoštění – moučníky, slavnostní večeři i obsluhu zajistila Střední škola hotelnictví, gast-
ronomie a služeb ze Šilheřovic. Studentům pod vedením jejich učitelů patří velké poděkování.
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Retro zábava 
v Obecním domě

Tuto zábavu pořáda-
lo 6. června SRPDŠ při 
ludgeřovické základní ško-
le. Měla navodit hudbou, 
tancem i oblečením 80. až 
90. léta minulého století. 
Záměr se podařil, byla to 
typická diskotéka té doby 
doplněná o zajímavý bufet, 
jen ty obličeje přítomných 
byly samozřejmě o něco 
starší.

AV.

O přípravu a hladký průběh akce se dobře postaraly pracovnice obecního úřadu Vlasta 
Bortlíková a Lenka Jurečková spolu s učitelkou základní školy Mgr. Vladimírou Liškovou.

Bylo to pěkné vydařené setkání.
AV.
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Pořadatel:  Soutěž pořádá Charita Hlučín, U Bašty 275/3, Hlučín,  
 Tel.: 595 043 275,
 E-mail: sekretariat@charitahlucin.cz, http://www.charitahlucin.cz. 

termín soutěže:  Termín soutěže je stanoven od 1. června 2015 do 30. září 2015.

Kdo se může
zúčastnit:   Zúčastnit se mohou všichni tříkráloví koledníci do 14 let (kteří do 30. 

září 2015 nedovrší věk 15 let).

Soutěžní
kategorie:  I. kategorie:  předškolní věk
 II. kategorie:  od 6 do 7 let
 III. kategorie:  od 8 do 9 let
 IV. kategorie:  od 10 do 11 let
 V. kategorie:  od 12 do 14 let

Podmínky:   Účastníci soutěže si mohou zvolit jen jedno téma, a to buď „Tříkrálová 
sbírka“ nebo „Dobrý skutek“ a nakreslit či namalovat k němu obrázek na 
papír formátu A4 nebo A3.

  Může být použita jakákoliv výtvarná technika, výjimkou jsou fixy a pro-
pisovací tužky všeho druhu.

  Obrázek je potřeba doručit na Charitu Hlučín, a to buď osobně (případně 
po někom poslat) nebo poštou na adresu Charita Hlučín, U Bašty 275/3, 
748 01 Hlučín.

  Obrázek musí být na druhé straně označen jménem, příjmením, věkem 
a adresou bydliště autora a také jménem a příjmením zákonného zástupce 
dítěte s vlastnoručním podpisem, kterým dává souhlas se zpracováním 
uvedených osobních údajů dle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osob-
ních údajů, souhlas s pravidly soutěže a souhlas s vystavením obrázku, 
který bude viditelně označen pouze jménem a věkem autora.

  Vítězové jednotlivých kategorií obdrží hodnotné ceny, ale oceněni budou 
všichni účastníci soutěže.

  O výsledcích bude rozhodovat nezávislá porota složená z řad odborníků 
a zástupců Charity Hlučín.

Vyhlášení
výsledků:   Výsledky soutěže budou vyhlášeny v pondělí 9. listopadu 2015 při slav-

nostní vernisáži v prostorách hlučínského zámku.

Výstava:   Všechny soutěžní obrázky budou v době od 9. listopadu do 20. listopadu 
2015 vystaveny v prostorách hlučínského zámku.
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Kalendář akcí
15. 08. 2015 TFA mladého hasiče (Menšíkové louka)
 Firefighters Challenge 2015 (Menšíkové louka)

Základní a mateřská škola
Atletické mistrovství škol Hlučínska

20. května se na víceúčelovém hřišti u Základní školy dr. M. Tyrše uskutečnil  třetí 
ročník Atletického mistrovství škol Hlučínska, konaný pod záštitou místostarostky města 
Hlučína.

Mistrovství na víceúčelovém hřišti zahájila bývalá slavná atletka Táňa Netoličková Ko-
cembová spolu s místostarostkou města Hlučína Blankou Kotrlovou. Celkem se soutěží zú-
častnilo 210 žáků základních škol z Hlučínska. Kromě všech hlučínských škol se zúčastnili 
také žáci z Darkovic, Děhylova, Dolního Benešova, Hati, Kozmic, Píšťě, Šilheřovic, Vřesi-
ny a samozřejmě také my – LUDGEŘOVICE!!!

Soutěžící byli rozděleni do kategorií podle věku. Každou školu reprezentovalo v jednot-
livých kategoriích šestičlenné družstvo složené rovným dílem z chlapců a děvčat. Soutěžilo 
se v běhu, skoku do dálky, skoku do výšky, hodu plným míčem a vrhu koulí. 

Poháry za celkové vítězství získala v 1. kategorii ZŠ Hlučín-Rovniny, ve 2. kategorii ZŠ 
Ludgeřovice a v 3. kategorii ZŠ dr. M. Tyrše, Hlučín.

Celá řada žáků naší školy získala diplomy a medaile za umístění „na bedně“ v jednotli-
vých disciplínách, které jim budou sloužit jako památka na tyto závody a zároveň jsou pro 
nás samozřejmě velkým příslibem pro všechny budoucí atletické závody! Výsledky, fotky 
a video je možno zhlédnout na těchto odkazech: www.hlucinsko.eu, www.hlucinsko.tv a na 
stránkách naší školy.

Všem žákům děkujeme za vynikající reprezentaci naší školy!!! 
Ze zdravotních důvodů chybí Agáta Pavlasová, dále Bára Karásková a Jakub Petermann, 

kteří před vyhlášením spěchali na další, již soukromé, atletické závody .

Na fotografii s pohárem Marek Bogda, Tereza Šafránková, Matěj Madlé a Mgr. Petr Stočes.
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Zdařilá akce naší školní družiny – družinová besídka
20. května po 15. hodině mířily do naší školy desítky rodičů, babiček, dědečků a souro-

zenců našich družinových dětí. Proč?
V 15.30 totiž začínala besídka, kterou naše děti se svými vychovatelkami pro svoje nejbližší 

nacvičily. V hodinovém programu se představily všechny děti. Přednášely básničky, zpívaly, 
tančily a hrály krátké dramatické scénky. Do programu také přispěli naši vzpěrači pod vedením 
p. Tchurze, ukázku vystoupení mažoretek předvedla Veronika Konetzná, na housle zahrála 
Klárka Klegová. Velmi pěkné bylo taneční vystoupení Zdenka Borka se svojí partnerkou.

S nácvikem jsme začínali už v únoru, protože v družině skoro nikdy nejsou v jednom dni 
všechny děti. Úsměvy rodičů, slzičky dojetí a potlesk byl pro nás velkou odměnou.

Děkujeme tímto všem, kteří se na nás přišli podívat a prožili s námi krásné odpoledne. 
Už teď se těšíme na další podobné setkání.

Libuše Polomská, vedoucí vychovatelka ŠD

Slavnostní otevření nové botanické zahrady
V areálu základní školy se 1. června k otevření botanické zahrady sešli zástupci vedení 

obce, rodičovského sdružení, projektanta a krajského úřadu. Všem zazpívali žáci školy, byla 
přestřižena slavnostní páska, starosta obce a ředitel školy pronesli krátké proslovy. Pro vy-
budování botanické zahrady byla využita dotace kraje z operačního programu na zlepšení 
životního prostředí. Zahrada bude sloužit jak pro školní výuku, tak i pro veřejnost.

AV.
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10. ročník počítačové soutěže BAJtíK
Okresní počítačová soutěž Bajtík má již dese-

tiletou tradici. Je organizována ve třech fázích. Po 
školním kole jsou vybráni nejlepší žáci, kteří jedou 
naši školu reprezentovat do Opavy. Zde si měří své 
IT dovednosti s žáky jiných škol. Porota složená 
z učitelů informatiky základních a středních škol 
hodnotí jejich práce. Nejlepší účastníci se pak utkají 
ve finálovém kole.

Po úspěšném školním a okresním kole se dostala žákyně Kateřina Kadlecová z 6. A do 
velkého finálového kola, které se uskutečnilo v Opavě, na ZŠ Boženy Němcové. Tam po-
stupující žáci obhajovali své práce a bojovali o nejlepší umístění. Ve finálovém kole si ved-
la Katka velice dobře. Soupeřila s žáky z víceletých gymnázií. V obrovské konkurenci je 
„bramborová medaile“ velkým úspěchem. Katce blahopřejeme.

Protože má tato soutěž již desetiletou tradici, ráda bych u této příležitosti vzpomenula 
i na ty, kteří již naši školu nenavštěvují, ale kdysi ji v této soutěži úspěšně reprezentovali.

2005/6 Zuzana Kubošková – 2. místo – MEGABAJTÍK
2005/6 Jan Kubošek – 2. místo – GIGABAJTÍK
2006/7 Jiří Hynek – 4. místo – MEGABAJTÍK
2007/8 Kateřina Krakowková – 4. místo – KILOBAJTÍK
2008/9 Kateřina Krakowková – 2. místo – KILOBAJTÍK
2008/9 Klára Tomečková – 2. místo – MEGABAJTÍK
2009/10 Veronika Justová – 3. místo – MEGABAJTÍK
2010/11 Kateřina Krakowková – 1. místo – MEGABAJTÍK 
2011/12 Kristýna Thielová – 3. místo – MEGABAJTÍK
2012/13 Jonáš Bilík – 3. místo – MEGABAJTÍK
2013/14 Natálie Antoniová – 2. místo – MEGABAJTÍK
2014/15 Kateřina Kadlecová – 4. místo – MEGABAJTÍK

Marie Plačková, ZŠ a MŠ Ludgeřovice
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Slavíme krásné 2. místo v soutěži Hledej pramen vody
Jako každý rok, tak i letos, se 4. ročníky naší školy zúčastnily soutěže Hledej pramen 

vody, kterou organizuje OVAK Ostrava. Od března žáci IV. A a IV. B pilně vypracovávali 
úkoly související s vodou. Po úspěšném dokončení teoretické části se obě třídy zúčastnily 
finále 3. června na Slezskoostravském hradě. Konkurence byla velká – o první tři místa 
bojovalo 37 tříd z různých škol z Ostravy a okolí. Pro děti byl připraven bohatý zábavný 
program a také soutěže, které rozhodly o konečném umístění. IV. A získala krásné 2. místo. 
Všichni výherci byli oceněni hodnotnými věcnými cenami a výletem na tři různé přehrady 
v našem kraji. Naše třída jela na přehradu Žermanice a do Štramberka, kde nás čekal oběd, 
dále jsme navštívili Aqua Terra se sladkovodními živočichy a plazy. Nakonec jsme byli v pe-
kárně Štramberských uší, kde jsme měli možnost vyzkoušet si jejich výrobu.

Mgr. Kateřina Řehová
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Mgr. Edita Przybylová

Den dětí
Ve dnech 29. května a 5. červ-

na se uskutečnily Dny dětí, po-
prvé pro vyšší stupeň a podruhé 
pro ten nižší. Letos byl jako téma 
zvolen Western. Všechny třídy 
se této výzvy chopily a přišly ob-
lečené jako kovbojové, šerifové, 
banditi nebo indiáni. Pro žáky 
bylo připraveno mnoho soutěží, 
například umění s lasem, hledá-
ní pokladu, country tance nebo 
přetahování s lanem. Na konci 
dopoledne byla vyhlášena nejú-
spěšnější třída a nejlepší třídní 
kostým. Jednotlivá soutěžní sta-
noviště měli na starost žáci devátých tříd, kteří ze sebe vydali jen to nejlepší a bez kterých 
by tyto akce nebyly možné. Patří jim velké poděkování, stejně jako SRPDŠ, které přispělo 
výbornou svačinkou ve formě nanuků a tatranek. Všem se Den dětí líbil a všichni se už těší 
na příští rok.

Cyklistický kurz 8. tříd Zš Ludgeřovice
Stalo se již pravidlem, že ke konci školního roku vyrážíme s žáky 8. ročníků na týdenní 

cyklistický výlet. Letos se kurz uskutečnil za krásného počasí v prvním červnovém týdnu 
v oblasti Moravskoslezských Beskyd. Ubytování jsme měli ve Frýdlantu nad Ostravicí, kam 
jsme samozřejmě přijeli v pondělí od naší školy, tzn. něco málo přes prvních 40 kilometrů. 
Další „čtyřicítku“ jsme zvládli hned v úterý, kdy jsme z Frýdlantu vyrazili na Visalaje a Mo-
rávku. Středa byla vždy odpočinkovým dnem, proto jsme odložili kola a vyrazili na pěší 
výlet směr Lysá hora! I tuto výzvu všichni s přehledem zvládli, a tak jsme i ve čtvrtek opět 
nasedli na kola a udělali si menší výletek po okolních vesničkách. V pátek nás čekala opět 
cesta z Frýdlantu zpět ke škole, takže suma sumárum můžeme žáky pochválit za 200 ujitých 
a ušlapaných kilometrů, u kterých si mnohdy sáhli na hranici svých možností. Ale celý výlet 
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Mgr. Stočes, Mgr. Nevřela, Mgr. Žvaka a Mgr. Seidlová

Jak jsem prožil tento školní rok
To je otázka, která mi zní hlavě… Rád bych vypsal všechny své pocity z tohoto roku na 

jeden list papíru, ale obávám se, že mi nebude stačit.
Každý rok je něčím nový, ale tento byl zcela výjimečný. Nová třída, noví učitelé, noví 

spolužáci a samozřejmě nové zážitky. Zúčastnil jsem se mnoha soutěží, každá se konala na 
jiném místě – Pythagoriáda a soutěž z angličtiny v Opavě, paměťová olympiáda až ve Vsetí-
ně. Mohu říct, že jsem procestoval téměř půl republiky. Stálo to za to, v některých soutěžích 
jsem skončil na dobrých umístěních a o zážitky z nich nebyla nouze.

Ve škole jsem se nejenom něčemu naučil, ale i prožil spoustu legrace, zábavy… Velmi se 
mi líbil adaptační kurz v Jeseníkách, jazykový pobyt s rodilým mluvčím, školní výlet, výlet 
za odměnu do olomoucké zoologické zahrady, dětský den a různé zábavné soutěže. Zkrátka, 
tento školní rok byl pěkně nabitý energií.

Už se opravdu moc těším na prázdniny, protože si konečně pořádně pospím, určitě po-
jedu někam k moři a víc si užiji rodičů a sourozenců. Odpočinutý se ale rád vrátím do školy 
a věřím, že následující školní rok bude pro mě zase něčím výjimečným.

Matěj Just, VI. A

Hurááá na prázdniny

nebyl samozřejmě jen o šlapání, žáci si užili třeba wellness, táborák, volejbálek nebo spaní 
pod širákem. Bylo to moc fajn, díky!
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Další školní rok je u kon-
ce. Paní učitelky potřebují 
nabrat novou sílu a také děti 
si potřebují od nás odpoči-
nout.

V tomto školním roce nás 
čekala změna, do školky na-
stoupila nová paní učitelka, 
která si hned získala srdíč-
ka dětí. Celý rok probíhal 
v přátelské atmosféře, a ta 
je vždy důležitá pro dobrý 
chod školky, aby se v ní dob-
ře cítili nejen děti a rodiče, 
ale také zaměstnanci.

Nyní máme za sebou akcemi nabitý měsíc se spoustou zážitků. Ukončili jsme plavecký 
výcvik dětí, pěkné dopoledne jsme prožili v dětském světě ve Vítkovicích, vyrazili jsme 
na celodenní výlet do Hradce nad Moravicí, loučili jsme se s budoucími školáky na naší 
Zahradní slavnosti, prožili jsme noc s budoucími školáčky ve školce, navštívili Dětský ranč 
v Hlučíně… Tyto akce jsou vždy náročné na organizaci a na čas, ale děláme to pro děti rády 
s myšlenkou, že snad budou na časy ve školce vzpomínat jen v dobrém.

Mně nezbývá nic jiného, než poděkovat rodičům a příznivcům školky za jejich podporu 
a důvěru, a všem popřát krásné léto, hodně sluníčka a spoustu hezkých chvil prožitých se 
svými nejbližšími.

Bc. Pavla Olšáková, ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Zájmová sdružení
Důchodci hráli turnaj ve stolním tenisu

Klub důchodců Ludgeřo-
vice pořádal za podpory obce 
a školy pro své členy i členy 
okolních klubů turnaj stolní-
ho tenisu 23. května na chod-
bě základní školy. Zájemců 
bylo více, ale ke hracím sto-
lům se jich odvážilo sedm 
z KD Ludgeřovice a Vrablo-
vec. Akce se vydařila, všichni 
věří, že nebyla poslední, že to 
byl začátek dlouhodobé tra-
dice. 
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Kácení obecní májky
Akce kácení obecní májky postavené na Menšíkové louce se konala 30. května. Orga-

nizovali ho ludgeřovičtí hasiči ve spolupráci s obcí a místními technickými službami. Byla 
připravena velká slavnost s hudbou a bohatým občerstvením. Počasí se však pokazilo, dosta-

Zde je tabulka výsledků:
Trávničková Trdlica Bindač Vojevoda Dudek Herzig Musálek Umístění

Trávničková --- 2 : 0 2 : 1 1 : 2 0 : 2 1 : 2 0 : 2 5
Trdlica 0 : 2 --- 0 : 2 0 : 2 0 : 2 1 : 2 0 : 2 7
Bindač 1 : 2 2 : 0 --- 0 : 2 2 : 1 0 : 2 0 : 2 6
Vojevoda 2 : 1 2 : 0 2 : 0 --- 2 : 1 1 : 2 0 : 2 3
Dudek 2 : 0 2 : 0 1 : 2 1 : 2 --- 1 : 2 0 : 2 4
Herzig 2 : 1 2 : 1 2 : 0 2 : 1 2 : 1 --- 0 : 2 2
Musálek 2 : 0 2 : 0 2 : 0 2 : 0 2 : 0 2 : 0 --- 1
Umístění 5 7 6 3 4 2 1 ---

AV.
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vily se silné přeháňky. Lidí proto přišlo mnohem méně a dost jich i odešlo. Ti, kteří vydr-
želi, nelitovali. Kácení bylo určitě zajímavé. Kácet začal starosta obce Mgr. Daniel Havlík, 
pokračovala světová královna krásy neslyšících za rok 2014 Bc. Lýdia Svobodová, členka 
delegace z družebního města Tisovec na Slovensku. Májku pak „dorazili“ hasiči. 

AV.

Sportovní odpoledne na hřišti tJ
Tato tradiční akce určená nejen pro děti, ale i pro celé rodiny, se konala za krásného 

letního počasí 7. června. Děti soutěžily na ploše fotbalového hřiště v jedenácti disciplínách, 
jako je házení míče do koše, slalom na koloběžce, hod míčkem na cíl apod. Nakonec byl pro 
ně připraven ve skupinách podle věku závod v běhu. Vystupovaly mažoretky ze skupiny PA-
DIS. Fotbaloví benjamínci TJ předvedli své umění ve fotbalovém utkání, jehož rozhodčím 
byl extraligový fotbalista Liberce Vladimír Coufal, syn známé ludgeřovické velmi úspěšné 
sportovní rodiny, na čarách mu asistovali dva bývalí ludgeřovičtí hráči, nyní působící ve 
vyšších soutěžích. Předseda TJ Helmut Šafarčík a předseda fotbalového oddílu Jiří Vjačka 
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se po utkání s Vladimírem Coufalem vyfotili na památku. Byl připraven bohatý sortiment 
občerstvení. Program také zpestřila reklamní akce pojišťovny ALLIANZ se skákacím hra-
dem pro děti, rozdáváním reklamních bonbonů a soutěží pro děti v kreslení. Sportovní 
odpoledne vyvrcholilo vyhodnocením celkových výsledků soutěže podle sedmi věkových 
kategorií (společná od 1 do 3 let, kluci 4 – 6 let, holky 4 – 6 let, kluci 7 – 9 let, holky 7 – 9 
let, kluci 10 – 12 let, holky 10 – 12 let). Tři nejlepší se vždy postavili na stupně vítězů, 
dostali diplomy a drobné ceny. Bylo to příjemné a vydařené odpoledne a to především díky 
obětavým organizátorům TJ.

AV.

Propagace hasičské práce občanům
Jednotka hasičů měla příležitost prezentovat svou činnost v rámci akcí konaných v Ludgeřovicích.

Místní hasiči konají ve svém volnu velice záslužnou práci. Jejich výjezdy však zaznamená 
jen hrstka občanů. Většinou bohužel těch, kteří jejich zásah akutně potřebují. O to více 
dbá jednotka na svou propagační činnost. Představuje svou práci svým spoluobčanům. Tím 
získává mezi občany povědomí o své práci, činnosti a může z ní pak těžit. Těžko vytvářet 
podmínky pro hasičskou prevenci, přijímat děti do kroužku hasičů, získávat nové hasiče 
jednotky či sponzory, pokud lidé vaši práci nevidí a nemohou ji docenit. Proto se hasiči snaží 
několikrát ročně upoutat pozornost na svou organizaci.

Pro ty nejmenší se pravidelně účastníme ukázek v MŠ Hlučínská v rámci oslav dětského 
dne. Letošek nebyl výjimkou. Čtveřice hasičů dorazila do školky dne 29. května. Hasiči 
předvedli svůj vůz Tatra. Těžký kolos budil v řadách těch menších obrovský respekt. Záhy 
však dětem otrnulo a naplno vyzkoušeli kabinu našeho vozu. Samozřejmě se dětem nejvíce 
líbilo troubení, blikání a houkání hasičského vozu.

Dětem se věnovala pozornost také v rámci prevence. Hasiči chtěli znát své číslo, na řadu 
přišlo také úmyslné zneužití tísňové linky. 
Děti pozorně naslouchaly, ovšem udržet 
pozornost je pro nás stále úkon nadlid-
ský. Proto akci kombinujeme s ukázkou 
výstroje a výzbroje. To, že si mohou dané 
věci vyzkoušet, je pro děti stále největším 
zpestřením.

Ukázky techniky obou vozů pak hasiči 
předvedli také během svých akcí stavění 
a kácení máje. Zde mělo největší úspěch 
vytvoření pěny a stříkání z hadice našeho 
vozu.

Dosud poslední akcí, kde se jednotka prezentovala, byla slavnost obecní. U areálu hřiště 
TJ byly zaparkovány oba naše vozy. Také zde bylo vidět nadšení především v očích těch 
nejmenších. Aby také ne. Vždyť někteří z nich o tomto povolání zatím třeba sní ve svých 
představách. Jediné, koho si hasiči moc naklonit neumí, je počasí. Na všech ukázkách větši-
nou přichází dešťová přeháňka. Mysleme však pozitivně. Je to jistě důkaz toho, že k hasičům 
voda prostě patří.

Ing. David Lange, hasičská jednotka Ludgeřovice
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Sociální
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Zajímavosti
Z obecní kroniky za roky 1954 až 1956

Pokračování seriálu doslovných přepisů z kroniky obce Ludgeřovice (šikmým písmem) 
s doplněním stručných komentářů, případně dochovaných fotografií z příslušné doby (v sa-
motné obecní kronice fotografie nebyly):

Rok 1954
Vrcholem událostí tohoto roku bylo provedení voleb do místních, okresních a krajských národních 

výborů a poslanců do národního shromáždění. Volby byly provedeny podle nového volebního záko-
na. Nekandidují politické strany, ale složky národní fronty staví za kandidáty své nejlepší členy. 
Naše obec byla pro volby rozdělena na 40 volebních obvodů – v každém asi 100 občanů. Za každý 
obvod kandiduje 1 občan do MNV. Deset místních obvodů tvoří jeden volební obvod pro volby do 
ONV – z něho pak zvolen 1 poslanec do ONV. Konečně obvod do KNV tvoří celé obce Ludgeřovice, 
Markvartovice a Šilheřovice. Přípravu a průběh voleb řídila místní volební komise – předs. Hu-
deček Emil, členové Kremer Alfons, Borkovec Frant., Janoš Bedřich, Kolenková H., Olšák Emer., 
Klečka Jos. Do volebních seznamů zapsáno 2730 voličů. Přípravu voleb v jednotlivých obvodech 
řídily obvodní volební komise – bylo jich 40. Pracovalo v nich 160 občanů. Z nich bylo 137 mužů 
a 23 žen. Z celkového počtu bylo 115 dělníků, 2 rolníci, 43 ostatních. V KSČ organizováno 65, 
bezpartijních 95. Volbu do ONV řídila a připravovala okresní obv. komise. Tyto komise byly 4 
a měly 22 členů. Z nich bylo 12 dělníků a 1 rolník. Samotné volby prováděly 3 okrskové voleb. 
komise. Jedna na národní škole u kostela, druhá ve škole u pošty a třetí v kult. domě na Vrablovci. 
Složení komise bylo takové: I. Smetana Jos., Kristová Věra, Dosedal, Bureček, Spousta, Štěpán, 
Šumný. II. Šofer Richard, Kolisková, Klučka, Gvoždíková, Lasáková, Maloň, Žalčík. III. Košu-
tek Leop., Pytlík Bedř., Dužík Jos., Jurček Jos., Prchala Pavel, Tománek Rud., Jiřík Bruno.

V měsíci dubnu zahájena předvolební kampaň. Voliči se v obvodech scházejí na schůzích, kde 
se představují navrhovaní kandidáti. Hovoří se o akčních plánech nových NV. Občané ve většině 
případů s navrhovanými kandidáty souhlasí. Po dobu volební kampaně je v činnosti agitační stře-
disko, jehož úkolem je aktivizovat občany ke spoluúčasti na volbách. V agitačním středisku dostá-
vají agitátoři – bylo jich 180 – připomínky a materiál pro rozhovor s voliči. A tak 16. května od 
ranních hodin otevírají se volební místnosti a k nim přicházejí voliči, aby hlasovali pro kandidáty 
národní fronty. Průběh voleb byl klidný. Dostatečný počet členů v komisích zvládl volby hladce. 
Ve večerních hodinách začalo sčítání hlasů. Hlasování skončilo takto: Počet zapsaných voličů 2730 
(1200 mužů, 1530 žen). Voleb se zúčastnilo 2721 voličů. Pro kandidáty hlasovalo 2341 voličů. 
Proti hlasovalo 369 voličů. Zvolených kandidátů 40 – z toho 19 KSČ, 21 bezpartijních – 29 
mužů, 11 žen. Byli tedy zvoleni všichni navržení kandidáti.

Obv. 1 Kolenko Frant. – řidič, 2 Chlapek Pavel – hor., 3 Lampard J. – děl., 4 Kučerová M. 
– v dom., 5 Šofer Rich. – úkolář, 6 Slivka Karel – roln., 7 Vrbková L. – ošetř., 8 Kolisková Květa – 
učit., 9 Vjačková A. – v dom., 10 Peikert Frant. – horn., 11 Grucman Fr. – hor., 12 Cahel Frant. – 
svařeč, 13 Janišová K. – úřed., 14 Vjačka Al. – sklad., 15 Mušálek Osvald, 16 Kodeš Karel – úřed., 
17 Lampard Rich. – valc., 18 Dudek Alois – horn., 19 Boček Al. – hor., 20 Košáková A. – v dom., 
21 Pytlík Bedř. – učit., 22 Antonínová K. – v dom., 23 Lasák Emil – kol., 24 Vjačka Pav. – děl., 
25 Juranský J. – děl., 26 Drobík Fr. – krejčí, 27 Novák Rein. – děln., 28 Tománek Frant. – hor., 29 
Važík Bedř. – řezník, 30 Galdia Aug. – malíř, 31 Hrdina Jos. – řidič, 32 Závodný Zd. – zámeč., 
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33 Skrášek Jos. – horn., 34 Horníková A. – v dom., 35 Slavkovský J. – horn., 36 Bartusková H. – 
děln., 37 Poláčková Ot. – úřed., 38 Janoš Jos. – horn., 39 Táč Alois – horn., 40 Jiříková A. – v dom.

Volby do okresního národního výboru skončily takto: Voličů zapsáno 2730, voleb se zúčastnilo 
2723 voličů. Pro kandidáty do ONV hlasovalo 2353 voličů, proti hlasovalo 354 voličů. Zvoleni 
jako poslanci do ONV byli: pro obvod 3 Jan Janík, řed. školy, 4 Karel Bědroň z Hlučína, 5 Markéta 
Plačková ze st. statku, 6 Karel Maceček z Hlučína.

Pro kandidáta do Krajského národního výboru hlasovalo 2354 voličů pro a 354 proti. Poslan-
cem do KNV zvolena Dr. Vlasta Trpíková z Hlučína.

Několik dnů po volbách schází se plénum MNV k volbě komisí a předsedy. 
Předsedou MNV zvolen Frant. Tománek a pol. tajemníkem Ot. Poláčková.
Do zemědělské komise zvoleni:
Slivka Karel, Dudek Al., Vjačka Al., Slavkovský Jan, Važík Bedř.
Komise pro místní hospodářství:
Grucman Frant., Lampard Rich., Kolenko Frant., Novák Reich., Lampard J., Janoš Jos.
Zdravotní komise:
Horníková A., Chlapek Pavel, Jiříková A., Vjačková A., Vrbková D.
Školská komise:
Pytlík Bedř., Janišová Kor., Cahel Frant., Vjačka Pavel, Šofer Rich., Závodný Zdeněk, Košáková A.
Finanční komise:
Boček Alois, Drobík Frant., Skrášek Jos., Galdia, Bartusková H., Jasanský.
Rada MNV zvolena takto:
předseda Tománek Fr., náměstek Táč Alois, pol. taj. Poláčková Ot., členové Lasák Emil, Hrdina 
Josef, Kodeš K., Kolisková K.
Výbor žen pracuje v tomto složení:
předseda Kučerová Marie, jedn. Kolisková K., členové Hrdinová, Bašistová, Tománková, Gruc-
manová, Gvoždíková, Lasáková, Pudichová, Šofrová, Skrášková, Kiasová, Košáková, Poláčková.
V listopadových volbách do národního shromáždění zvolen poslancem za naši obec horník J. Lapiš 
z Ostravy.

Zapsal: Bohumír Čumpelík

Roky 1955 – 1956
Tato dvě léta jsou prostoupena usilovnou snahou za získání drobných a středních rolníků pro 

socializaci vesnice. Že to byl úkol nemalý, o tom svědčí desítky a snad i stovky návštěv u místních 
zemědělců. Již začátkem roku probíhá tak zvaná zimní kampaň, která má za úkol zvýšit úroveň 
zemědělské výroby. Agitační dvojice navštěvují zemědělce a diskutují s nimi o tomto problému. 
Zemědělci se vymlouvají, že zemědělskou výrobu v našich podmínkách nelze zvyšovat, protože 
je prý nedostatek hnojiv a půda málo výnosná. Zástav dobytka nemůže být plněn pro nedostatek 
hospodářských budov. Dále zemědělci poukazují na to, že agrobiologické lhůty nejsou uspokojivé. 
V letošním roce 1955 přichází v úvahu rozorání 7 ha luk a tak získat další ornou půdu. Poukazo-
valo se však na to, že to nejsou vhodné pozemky. Půda je tam příliš vlhká. Zimní kampaň přines-
la celou řadu závazků. Uvádím některé z nich: 9 zemědělců se zavázalo, že rozšíří ornou půdu 
o 2,65 ha. 34 závazků bylo vyhlášeno pro orbu s předradličkou – 162 ha. Pro úzkořádkové setí bylo 
34 závazků – 103 ha. 22 zemědělců se zavázalo, že budou silážovat 1500 q krmiv. Někteří si pak 
zvýšili stanovené osevní plochy. Pro dodávku nad plán získáno 25 q žita a 25 q pšenice. Dále byly 
získány závazky: zvýšení zástavu prasnic o 2 kusy, selat o 77 kusů. Tři zemědělci budou chovat čis-
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Ludgeřovičtí hasiči v roce 1956

tokrevné slepice. U hovězího masa závazky o 860 kg navíc, 4 závazky u vepřového masa o 425 kg 
navíc. Mléko – 10 závazků na 1100 l, vejce 8 závazků na 280 kusů. I když to nebylo velké množ-
ství, bylo získáno přece jen hodně. Byl to důkaz dobré vůle.

Stinnou stránkou agitační práce agitačních dvojic bylo to, že zemědělce nebylo možno získat 
ke společnému hospodaření v jednotném zemědělském družstvu. Bylo vidět téměř záměrný odpor 
zemědělců ke vstupu do JZD. Argumentovalo se všemi možnými důvody. Kromě osobních návštěv 
u zemědělců, pořádány zemědělské schůze, hovory se zemědělskými ženami. Na schůzích vysvět-
lováno, jaké výhody jim poskytuje společné hospodaření, ale nikdo na to nereagoval. Zemědělské 
družstvo nebylo možno v roce 1955 ustavit. Půda, kterou vlastnilo zaniknuvší JZD, musela být 
však obdělána a proto i v tomto roce 
byla dána do nuceného nájmu ně-
kolika zemědělcům. Přesvědčovací 
kampaň však nepřestala a probíha-
la po celý rok.

Celá první polovina roku 1955 
byla ve znamení celostátní sparta-
kiády, která se konala v měsíci čer-
venci v Praze. Předcházely jí veliké 
přípravy ve všech obcích republiky. 
Také v naší obci velká spousta cvi-
čenců se zasloužila o úspěch první 
spartakiády. Hromadně se připra-
vovaly všechny děti z ludgeřovic-
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kých škol. Svá vystoupení předvedly dobře děti na místní a okresní spartakiádě. Do Prahy jely jen 
děti z osmiletky. Vzhledem k nácviku na spartakiádu ožila též tělocvičná činnost Sokola Ludge-
řovice. S počátku byl počet cvičících značný, ale do závěru vydrželo již méně cvičenců. Škoda jen, 
že tělesné výchově u dospělých se věnuje Sokol jen před spartakiádou. Po ní těl. výchova zaniká 
a veškerá péče se věnuje sportu.

Místní národní výbor pracoval po celý rok v tom složení, jako roku minulého. Jenom předsedou 
zdrav. komise namísto odstěhovavší se s. Horníkové zvolen soudruh Chlapek, dlouholetý pracovník 
ČSČK.

Od konce února 55 do konce března probíhá v obci podpisová kampaň za zákaz výroby a pou-
žívání zbraní hromadného ničení. V Hlučíně uspořádána okres. konference obránců míru. Za naši 
obec byli delegování Dr. V. Folta, Ot. Kubenková, Alb. Mařádková a Frant. Pudich.

Občané Vrablovce se po dlouhé době dočkali svého snu. Bylo povoleno postavit vodovodní potru-
bí v délce 940 m, které bude napojeno na hlučínský vodovod. V podzimních měsících byl zahájen 
výkop kanálu. Všichni občané Vrablovce se spontánně zapojili, takže celá práce byla v krátké době 
provedena. V kopání a kladení se pokračovalo i v mrazivém počasí, takže v březnu 1956 mohl být 
dán vodovod do provozu. První voda z nového vodovodu tekla v budově nár. školy. Byly to slavné 
chvíle, které občané také oslavili.

Další významnou stavební akcí bylo zahájení prací na stavbě činžovního domu u finských dom-
ků. Akce byla zahájena na podzim 55 a dům předán k obývání v létě 56. Byly tak postaveny další 
4 bytové jednotky, kromě četných nových rodinných domků, postavených soukromě.

V roce 1955 bylo též nově adaptováno kino v hostinci u Gurků. Větším nákladem bylo vybaveno 
úplně novým zařízením a tak utvořeno kino stálé, v němž se po celý týden promítá. Taneční sál byl 
tímto opatřením zrušen.

Do roku 1956 vstupovala obec připravena na konečné zřízení JZD. Po trpělivém přesvědčová-
ní se nakonec v jarních měsících podařil zlom ve smýšlení mnoha zemědělců. První se rozhodli již 
v měsíci únoru ke vstupu do družstva. Od 1. dubna začali hospodařit společně. Ještě sice každý na 
svém, ale pro společný zájem celku. V družstvu pracovali tito zemědělci: Novotná, Pavlík, Kroker, 
Poruba, Lasák, Plaček, Kocur, Slivka, Poruba Alf., Pudich, Tománek. Ve žních přistoupili ještě 
Jurček a Gajdečková. Byl učiněn dobrý začátek, aby družstvo mohlo pracovat. Jsou tam samí vý-
konní zemědělci, žádný nezemědělec. Do čela družstva byl zvolen Hubert Poruba. Byl předsedou 
do výr. členské schůze, která pak zvolila předsedou K. Slivku. Zemědělci tedy nastoupili rozhodným 
krokem k uskutečnění socializace vesnice. O tom, že to bylo rozhodnutí správné, nás jistě přesvědčí 
nedaleká budoucnost.

Poněvadž kronikář změnil své trvalé bydliště a odstěhoval se, bude nutno kroniku předat kro-
nikáři novému.

Zápisy jsou zakončeny rokem 1956.
Bohumír Čumpelík

Zápis v obecní kronice za roky 1954 až 1956 je velmi stručný. Za rok 1954 jen zpráva 
o volbách v obci, za léta 1955 a 1956 je podstatná část zápisu o pokusech založit JZD. Cel-
kem se zápis za všechny tři roky vejde na tři strany strojopisu. Zdá se, že kronikáře už vedení 
kroniky unavilo. Pravděpodobně mu chyběla podpora vedení obce. Možné také je, že byl 
zklamán tehdejším vývojem politiky v obci i republice. Socializace vesnice se v Ludgeřovi-
cích stále nedařila a to i přes hrubý nátlak na zemědělce. Komunisté na všech úrovních byli 
zmateni projevem Chruščova na XX. sjezdu KSSS, kde pověděl světu o hrůzách Stalinova 
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Informace a oznámení
Jubilanti – červen 2015

Eliška Konetzná 100 let
Lucie Kotterbová  90 let
Vilém Klučka  85 let
Hildegarda Janetzková  85 let
Hildegarda Návratová  85 let
Renata Kouřilová  80 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!

režimu. Občané přestávali věřit oficiální propagandě, stále častěji poslouchali rozhlasové 
zprávy stanic Vídeň, Svobodná Evropa a Hlas Ameriky, i když vysílání posledních dvou bylo 
masivně rušeno. V listopadu pak byl v sousedním Maďarsku pokus o vymanění se z tuhého 
sovětského vlivu drasticky potlačen sovětskou vojenskou intervencí.

AV.

Setkání pětasedmdesátníků
30. května se spolužáci z Ludgeřovic a Markvartovic sešli na svém školním srazu v Obec-

ním domě. Zúčastnilo se jich kolem třiceti, byli mezi nimi i ti o rok nebo dva starší, kteří 
z různých důvodů chodili do školy s ročníkem 1940. Jako obvykle se vzpomínalo, fotogra-
fovalo a hlavně se hezky povídalo. Bylo to příjemné setkání, všichni věřili, že zdaleka není 
poslední.

AV.
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Setkání osmdesátníků
Ludgeřovičtí a markvartovičtí 

spolužáci, narození v roce 1935, se 5. 
června sešli v restauraci u kostela, aby 
společně zavzpomínali na těch dlou-
hých 80 let svého života. Ti ludgeřo-
vičtí měli dilema. Současně se totiž 
v Obecním domě konalo setkání 
seniorů, na které je pozval starosta 
obce. Přednost nakonec dostala sku-
tečnost, že osmdesát mají jen letos, 
kdežto na setkání seniorů mohou jít 
i v příštích letech. Osmdesátník Ing. 
Erich Havlík však stihnul obojí, jen 
na fotografování se spolužáky přišel 
pozdě. Na společné foto jsem jej pro-
to připojil.

AV.

Konec velkým travinám
Tak jako jsme v minulých zpravodajích informovali o vlastnictví nového stroje – štěpko-

vače dřevin, tak se také nyní můžeme pochlubit dalším novým pomocníkem v rámci sečení 
vysokých a přerostlých travin. Je to nový mulčovací stroj vlastním názvem Agrimaster KN 
200, který jsme zakoupili v Hlučíně – Agroservisu po konzultacích s firmami, zabývající-
mi se zemědělskou technikou. Mulčovací stroj lze zapojit za traktor, který šířkou sečení 
2 metry nahradí práci několika pracovníků, čímž 
ušetří nejenom čas, pohonné hmoty, ale také 
námahu při ručním sečení křovinořezem. Jeho 
velkou předností je sečení a mulčování jakékoliv 
trávy i o výšce jeden metr a více. A tak se tento 
stroj hodí nejenom na udržované trávníky, ale 
především na louky, zahrady, pole a stavební po-
zemky zarostlé vysokou, neudržovanou trávou, 
kdy tuto rozdrtí na drobné kousky, které se sa-
movolně rozpadají a mulč se ponechá na zemi, 
který časem shnije, čímž slouží také zároveň jako 
přírodní hnojivo. Při mulčování tak odpadá po-
třeba trávu sesbírat a likvidovat. První ostrý start 
stroje byl proveden na tzv. Menšíkové louce a za 
tréninkovým hřištěm místní TJ. V příštích týdnech si určitě „poradí“ nejenom na dalších 
zarostlých obecních travnatých plochách, ale je také připraven posloužit Vám, spoluobča-
nům, k posečení Vašich větších, neudržovaných travnatých ploch.

Za TS Ludgeřovice – Josef Balgar
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Sport
na úvod …

V loňském listopadovém čísle Ludgeřovického zpravodaje byli naši čtenáři v článku Mi-
chal Opuszynski a Taekwon-do informováni o taekwon-du, korejském bojovém umění, 
které bylo poprvé představené 11. dubna 1955 v Soulu. Nejdřív bylo stvořeno pro vojenské 
účely, potom přizpůsobeno pro civilní potřebu. Tímto sportem se mnoho let zabývá Michal 
Opuszynski, který bydlí v Ludgeřovicích na Vrablovci.

Exhibice Wtf a Itf
Dne 10. května 2015 se společností Aeroflot přes Moskvu do ruského Jekatěrinburgu 

odletěla dvoučlenná výprava českých mezinárodních instruktorů – Jan Mraček, IV. dan, 
reprezentační trenér a trenér školy Won-Hyo Třeboň a Michal Opuszynski, V. dan, vedou-
cí školy Kangsong v Hlučíně (občan Ludgeřovic), kteří se v ruském Čeljabinsku účastnili 
slavnostního zahajovacího ceremoniálu mistrovství světa WTF a vůbec poprvé i společného 
vystoupení mezinárodního ITF a WTF demo teamu.

Členy za Českou republiku navrhl velmistr Hwang Hong Yong, IX. dan, mezinárodní 
instruktor, viceprezident ITF a technický ředitel ITF, který na akci ITF také oficiálně za-
stupoval.

Po desetihodinové vyčerpávající cestě (čekání na letadla a lety) jsme ve 21:00 místního 
času vystoupili na jekatěrinburgském letišti a čekali na korejskou výpravu, která, jak jsme se 
dozvěděli později, přiletěla o den dříve. Na letišti nás čekala průvodkyně Máša, která celou 
operaci Kulový blesk řídila a asi po 45 minutách marného čekání a dlouhého telefonování 
oznámila odjezd do 210 kilometrů vzdáleného města Čeljabinsk. Cestovali jsme po ruské 
dálnici, která spíše než cestu připomínala tankodrom vojenského prostoru Libava. Řidič 
se strašně divil, když jsme si dávali bezpečnostní pás. Maximální rychlost byla 110 km/h 
a v pravidelných intervalech si i náš řidič bezpečnostní pás přehazoval přes sebe pokaždé, 
když se blížili k policejní kontrole, která v Rusku stojí na pravidelných místech. Ve 23:50 
jsme byli ubytováni na hotelu SFERA, který se pyšnil třemi hvězdami.

Ráno v osm hodin jsme byli na snídani, kde nám byla naservírována vaječná omeleta 
s párkem a toustovým chlebem. Poprvé v životě jsme viděli kombinaci párku a hermelínu, 
nikdo však neměl odvahu tuto místní lahůdku ochutnat. Navíc omeleta a hermelínový pá-

rek nám byla servírována každý den. Další 
specialitou, kterou jsme obědvali a večeře-
li, byla klasická korejská kuchyně. Denní 
dávka kimči, rýže a masa, sice dobře ko-
řeněného, ovšem těžko identifikovatelného 
a polévka s mořskou kapustou a občas i ry-
bou, nás dvakrát nenadchla. Pokud jste již 
měli možnost ochutnat jídlo od paní Ham 
tak víte, že vaří opravdu luxusně. Těžko si 
potom zvyknete na jiné korejské speciality. 
Pokud někdo potřebuje shodit pár kil dolů, 
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potom doporučujeme, pra-
videlně cestovat s korejským 
týmem.

První den jsme jeli na re-
gistraci a potom hned do haly 
místního hokejového klubu 
TRAKTOR na oficiální prv-
ní a asi jediný pořádný trénink 
s korejským týmem. Za pouhé 
2 hodiny, oproti WTF týmu, 
který zde společně secvičoval 
už 10 dní, jsme nacvičili ná-
stupy na speciální techniky, 
do kterých jsme byli s Honzou 
vloženi a společně jsme si pár-
krát zacvičili i Dan-Gun tul.

Poté jsme cestovali autobusem do korejské restaurace na oběd, byl to zároveň poslední 
oběd v restauraci. Ostatní jídlo už nám bylo dováženo na pokoje do hotelu. Po dvouhodi-
nové pauze a rychlém stěhování z pokoje do pokoje na podlaží spolu s Korejci jsme opět 
cestovali do haly, kde jsme secvičovali úvodní ceremoniál (spíše sledovali, jak to vše bude 
probíhat), rychlý nástup a ještě rychlejší odchod za bouřlivého potlesku publika. Ukázka 
se nekonala, exhibice je až zítra. Na konci jsme se ještě spolu učili asi 15 minut společnou 
techniku, kterou pojedeme s WTF týmem. To už se k nám přidali i dva instruktoři z Ruska, 
Evgenij Pavlovič Piksajev a Artěm Malcev, oba V. dan.

V úterý ráno po snídani svolal trenér týmu Song Nam Ho, VI. dan, asi půlhodinový 
trénink, kde jsme si naposledy secvičili všechny nástupy a ITF a WTF techniky.

Následoval volný den, který jsme s Honzou využili a trochu poznali město. V 15:30 jsme 
autobusem společně odjeli na oficiální zahájení MS WTF.

Ještě před samotným vystoupením jsme absolvovali tajnou korejskou energy stimulaci v po-
době banánu a čokolády. Korejský instruktor Song Nam Ho na tu celou parádu vystoupil s pás-
kem Ge-Beak Hosin Sool, který vyměnil na společném tréninku v Praze s Jakubem Novotným.

Po vystoupení jsme na hotelu dostali opět korejskou večeři a jako poděkování plechovku 
s Coca Colou nebo Fantou. Korejská výprava po krátkém spánku odjížděla autobusem ve 
2:30 spolu s ruským instruktorem Evgenijem Piksajevem do Jekatěrinburgu a odtud odletěla 
do Moskvy, kde se účastní dalších vystoupení a společných tréninků.

Třetí den nás čekala zpáteční cesta domů. Nejsilnější zážitek ze středy bylo vidět místní 
dálnici za denního světla a navíc ze zadního sedadla vozu LADA. Zatímco u nás máme 
ostravskou dálnici za nechutně zvlněnou a totálně odfláknutou, v uralské oblasti by byla po-
važována za luxusní a možná až nadstandardní. Budete-li se chtít někdy autem vypravit do 
Ruska, konkrétně na cestu mezi Čeljabinskem a Jekatěrinburgem, tak zapomeňte na žárov-
ky, lana a podobné nesmysly. Doporučuji tlumiče, kulové čepy a možná raději celou nápravu.

Závěrem snad už jen dodat, že celá akce byla financována ITF. Velké díky patří panu 
Tomáši Komrskovi (sekretáři svazu, IV. dan, trenéru školy Ge-Beak Hosin Sool) za pomoc 
při vyřizování víz a cestovního pojištění.

Michal Opuszynski

2. řada, 2. zprava – Michal Opuszynski
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Inzerce

mistrovství ČR starších žáků ve vzpírání 2015 
 6. června proběhlo ve vzpěračské hale v Teplicích mistrovství ČR starších žáků ve vzpírá-

ní. Na mistrovství se představili také dva odchovanci ludgeřovického vzpírání Matěj Madlé 
a Ondřej Tchurz startující v barvách 
Bonatrans Bohumín.

Jako první se představil Ondřej 
Tchurz a výkony 78 kg v trhu a 88 kg 
v nadhozu skončil v hmotnostní kate-
gorii do 69 kg na 2. místě a vybojoval 
stříbrnou medaili.

Druhý ludgeřovický vzpěrač Matěj 
Madlé nastoupil v hmotnostní ka-
tegorii do 77 kg a výkony  trh 55 kg 
a nadhoz 73 kg skončil na 5. místě.

Na mistrovství ČR v Teplicích star-
tovalo celkem 50 mladých vzpěračů, 
v celkovém hodnocení skončil Ondřej 
Tchurz na 8. místě.

m-ČR juniorů do 17  
a juniorek do 17 a 20 let

20. června se uskutečni-
lo v tělocvičně policejní školy 
v Holešově M-ČR juniorů do 
17 let a juniorek do 17 a 20 let. 
Z našeho klubu nás reprezen-
toval jediný borec a to Ondřej 
Tchurz, který obsadil svým vý-
konem (75 kg trh + 88 kg nad-
hoz) pěkné čtvrté místo do 69 
kg. Ondrovi blahopřejeme a vě-
říme, že se nadále bude zlepšo-
vat v dosavadních výsledcích.

Oldřich Tchurz, trenér
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ObECní úŘAD LUDGEŘOVICE
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarosta obce:  mistostarosta@ludgerovice.cz 731 581 030
Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: starinsky@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 553 876 014

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba o prázdninách:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 14:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty. 

A. Vjačka 
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